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Agenda   

 

Aan de leden van de Commissie Algemeen Bestuur 

c.c. College van B&W, MT 

 

Uw brief van/kenmerk ons kenmerk/afdeling Bijlage(n) Lansingerland 

 -- Griffie  21 februari 2019 

     

Onderwerp Doorkiesnummer   

Agenda  

Commissie Algemeen Bestuur 

d.d. 13 maart 2019 

010-8004391/4392    

 

Geachte commissieleden, 

 

Hierbij ontvangt u de agenda voor de vergadering van de Commissie Algemeen Bestuur, te houden  

op woensdag 13 maart 2019 om 20.00 uur in de raadszaal van het gemeentehuis aan de Tobias Asserlaan 

1 te Bergschenhoek. 

U bent uitgenodigd deze vergadering bij te wonen. 

 

De agenda voor de a.s. vergadering luidt als volgt: 

 

1. Opening en mededelingen voorzitter  

2. Inspreker(s)  

3. Vaststelling verslag vorige vergadering  

4. Vaststelling agenda en inventarisatie rondvragen  

5. Bespreekpunten  

5.a. Vuurwerk Oud en Nieuw (VVD)  

5.b. Concretiseren van de mogelijkheden voor subsidie voor de winkeliersvereniging (vervolg op bespreekpunt 
van 3 oktober 2018) (L3B)  

6. Stukken ter advisering aan de raad  

6.a. Huis van de samenleving - spreektijd 5 min 1e termijn/3 min 2e termijn  

6.b. Fractiegelden 2018  

6.c. Experiment Centraal Tellen verkiezingen Europees Parlement  

7.a. Actualiteiten uit het college  

7.b. Actualiteiten uit de commissie  

7.c. Verbonden partijen  

8. Rondvraag en sluiting  

 

 

Hoogachtend, 

de voorzitter,  

Nelleke Bouman 

 

 

 

 



3 Vaststelling verslag vorige vergadering

1 BV19.0018 Verslag van commissie Algemeen Bestuur van 6 februari 2019 

 

VERSLAG 
Commissie Algemeen Bestuur  
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Datum vergadering : 6 februari 2019 
 
 
Aanwezig 

Commissieleden:  
Leefbaar 3B : Johan Philippens, Don van Doorn 
VVD : Ed van Santen, Edwin Vervaet 
CDA : Matthijs Ruitenberg, Frans Ammerlaan 
WIJ Lansingerland : Petrine van Olst 
CU   : Jurjen Dieleman, Paul Lieverse 
D66   : Brecht Weerheijm 
GroenLinks  : Marko Ruijtenberg 
PvdA   : Petra Verhoef 
 
Voorzitter  : Jan Pieter Blonk 
Commissiegriffier : Marijke Walhout 
 
Burgemeester : Pieter van de Stadt 
Wethouders  : - 
 

Afwezig 
Leefbaar 3B : Marjolein Gielis 
VVD : Nathalie van Bakel 
WIJ Lansingerland : Hans Wiersema 
CU   : Matthijs Lems 
D66   : Ineke den Heijer 
GroenLinks  : Richard Heijdra 
PvdA   : Hamid Azzouzi 
Wethouders  : Albert Abee, Kathy Arends, Simon Fortuyn 

 
 
 

1. Opening en mededelingen voorzitter 
De voorzitter opent de vergadering om 20.00 uur en heet aanwezigen welkom. Bericht van verhindering is 
ontvangen van mevrouw Den Heijer, de heer Azzouzi, de heer Heijdra, de heer Wiersema, mevrouw 
Gielis, de heer Lems, deze wordt vervangen door de heer Lieverse, mevrouw van Bakel, wethouder Abee, 
wethouder Arends en wethouder Fortuyn. 
 

2. Insprekers 
Er zijn geen insprekers.  
 

3. Vaststelling verslag vorige vergadering d.d. 16 januari 2019 
Er zijn geen opmerkingen ontvangen. Het verslag wordt ongewijzigd vast gesteld.  
 

4. Vaststelling agenda en inventarisatie rondvragen 
De heer Van Santen stelt voor om agendapunt 5a, het bespreekpunt over vuurwerk, door te schuiven naar 
de volgende vergadering. De voorzitter constateert, dat de commissie hiermee akkoord gaat. De agenda 
wordt verder ongewijzigd vastgesteld.  
 
Inventarisatie rondvraag: 
Er zijn geen rondvragen.  
 

5. Bespreekpunten:  
 
5.a Vuurwerk Oud en Nieuw  

Dit agendapunt wordt doorgeschoven naar de volgende vergadering.  
 

6. Stukken ter advisering aan de raad:  
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6.a Overzicht geheime stukken gemeenteraad 

De heer Ammerlaan heeft het even door zitten kijken, al die geheime stukken. Hem viel een paar dingen 
op. Op blz.10 nummer 43 over de Factory Outlet Centre wordt het vrij gegeven, omdat de termijn van 7 
jaar voorbij is. Maar op de volgende bladzij bij nummer 45, ook over de Factory Outlet Centre, wordt het 
niet vrij gegeven, terwijl ook de zeven jaar verstreken is. Het lijkt op een foutje. Graag wil hij van het 
college weten of het een foutje is of dat het klopt. Op blz.14 staat bij nummer 2, dat het na het sluiten 
van de grex het gesloten kan worden. Maar hij vroeg zich af of dat het geval was. Want bij punt 5 gaat 
het over de gezamenlijke regeling Bleizo, het afsluiten van de grex, dat het dan afgehandeld kan 
worden, maar hij heeft niet het idee dat Bleizo afgehandeld is. Volgens hem loopt dat nog eventjes. Dat 
was het.  
 
De heer Weerheijm laat het niet voorbij gaan als het over transparantie gaat. D66 is van mening, dat 
transparantie noodzakelijk is voor een goed en betrouwbaar openbaar bestuur. En het zo snel mogelijk 
openbaar maken van geheime stukken is daarom ook iets wat D66 toejuicht. D66 is van mening, dat 
openbaar bestuur streng tegenover zichzelf moet zijn en moet proberen zo min mogelijk stukken geheim 
te houden, zeker als het gaat om maatschappelijk belangrijke thema’s. uiteindelijk is het openbaar 
bestuur van haar inwoners en moeten ze dus ook maximale openheid geven tegenover haar inwoners. Aan 
de andere kant vindt D66 privacy net zo belangrijk en is het ook de taak van de gemeente om daar 
zorgvuldig mee om te gaan. Graag wil D66 van het college horen hoe burgers op de hoogte worden 
gesteld van het openbaar maken van een eerder geheim stuk. Verdwijnen deze gewoon in het digitale 
archief? Of wordt er bijvoorbeeld een aankondiging gedaan op de website, dat er voorheen geheime 
stukken nu wel openbaar zijn? Waarmee de gemeente een duidelijk signaal afgeeft aan burgers dat 
transparantie een essentieel onderdeel is. De heer Dieleman merkt op, dat het raadsbesluit toch gewoon 
gepubliceerd wordt. Daarin staat keurig gearceerd welke dingen worden afgevoerd van de geheime 
stukken. Daarmee wordt de publicatie wat de CU betreft gewoon gedaan. Hij zou geen heisa willen 
optuigen, met communicatie en persberichten. De heer Weerheijm beaamt dat dit klopt. Wat de raad 
besluit komt online te staan, maar misschien is het zo nu en dan een goed signaal om richting burgers te 
laten zien dat dit een thema is wat serieus genomen wordt. Om er misschien wat extra aandacht aan te 
besteden. De heer Van Doorn is toch getriggerd. Welke procedure heeft D66 voor ogen? In aansluiting op 
de vraag van de heer Dieleman. Hoe ziet D66 die communicatie voor zich? D66 wil het graag, maar wat 
precies en hoe concreet wil D66 het maken? De heer Weerheijm denkt dat D66 het wil zien als een klein 
berichtje op de website of bij de nieuwsberichten. Dat hoeft niet bij elk stuk dat openbaar gemaakt 
wordt, maar gewoon iets van: hé, we zijn hier mee bezig. Gewoon laten zien, een extra stukje 
communicatie, niet een heel nieuw ding, maar het is wel belangrijk om te laten zien dat de gemeente dit 
serieus neemt. Hij vervolgt zijn betoog. Ook van stukken waarbij er sprake is van financiële belangen 
voor de gemeente. Vaak is dat een reden om een stuk geheim te houden. Ook daar is openbaarheid van 
belang, want uiteindelijk zijn financiële belangen van de gemeente ook financiële belangen van inwoners 
en het is ook hier van belang dat inwoners op de hoogte zijn van hoe de gemeente er financieel voor 
staat. Daarom roept D66 het college op om zo kritisch mogelijk te zijn tegenover zichzelf bij het wel of 
niet besluiten van stukken tot geheimhouding. Ook roept D66 op, zoals D66 al vaker heeft gedaan, dat 
het op lange termijn goed is om na te gaan denken over hoe men in de toekomst om wil gaan met 
geheime stukken. Moet er niet gekeken worden naar andere manieren, om stukken, waar vertrouwelijke 
passages in zitten, bijvoorbeeld door dingen zwart te maken, toch meer openheid te kunnen geven in 
bepaalde stukken. Hier wil hij het bij laten. Dank u wel.  
 
Burgemeester Van de Stadt is blij, dat hij er wel is vanavond, anders was het lastig geworden. De heer 
Ammerlaan stelde twee vragen. Op de eerste vraag blijft hij het antwoord schuldig. Hij gaat ervan uit, 
dat het een bewuste keuze is. Er zit soms in de bijlagen ook meer dan in het oorspronkelijke stuk aan 
informatie. Maar dat checkt hij even voor hem. Mocht de heer Ammerlaan gelijk hebben, dan zal 
gekeken worden of het gewoon afgevoerd kan worden, maar hij denkt dat het klopt. De grex meent hij 
wel te weten. Er zijn grexen, meervoud. Deze is kennelijk over, maar een heleboel andere ook op Bleizo 
zijn waarschijnlijk nog wel in regeling. De burgemeester is geen expert op dit terrein, dus hij laat het 
even controleren of hij gelijk heeft vandaag. Zo niet, dan komt hij erop terug. Hoort de commissie niets, 
dan heeft de burgemeester gelijk. De opmerking van de heer Weerheijm: openbaar bestuur is openbaar. 
De burgemeester deelt dit principe volledig. Alles moet openbaar zijn. Op de oude website zat altijd een 
apart kopje waaronder de stukken verschenen. Bij het verslag is te zien wat de raad gedaan heeft en de 
stukken kwamen onder een apart kopje extra onder de aandacht. De griffier keek even op de website of 
het op de nieuwe website ook te vinden is. Zo snel niet, dus dat is even een aandachtpuntje, maar op de 
oude website was een apart stukje waar de openbaar gemaakte stukken onder te vinden waren, dat was 
heel handig en geeft ook antwoord op de vraag. Dan is er extra aandacht voor. Voor de toekomst een 
algemene discussie. Ervan uitgaande dat men vindt dat er niets geheim moet worden gehouden, wat niet 
strikt geheim moet worden gehouden, is de burgemeester heel terughoudend om te kijken of het ruimer 
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kan. Eén van de redenen is, zeker bij de financiële belangen van de gemeente, dat de gemeente nu al 
geconfronteerd wordt in lopende onderhandelingen met tegenpartijen die veel meer van ons weten dan 
de gemeente van hen. En dat is niet altijd in het belang van de burgers. Met sommige partijen, denk aan 
de vastgoedwereld, die heel groot is, wil de overheid ook een gelijk speelveld hebben in 
onderhandelingen. Het is de vraag of teveel openheid niet gaat hinderen en daarmee helemaal niet in 
het belang van inwoners is, maar in het belang van projectontwikkelaars en andere partijen. Die 
afweging. Volgens de burgemeester is de gemeente heel terughoudend, laat men dat op deze wijze zo 
houden. Dank u wel.  
 
Tweede termijn 
 
De heer Ammerlaan wil reageren op wat de burgemeester zei. Als er stukken zwart worden gemaakt, dan 
is de vastgoedwereld heel goed in staat om de combinatie te maken en dat ze best een aardige 
inschatting kunnen maken hoe de vork in de steel zit. Hij is het met de burgemeester eens; men moet er 
zeer terughoudend mee zijn.  
 
De voorzitter constateert, dat het voorstel als hamerstuk behandeld kan worden in de raad.  
 
 6.b Toetreding werkgeversvereniging SVHW 
De heer Dieleman zegt dat het in beginsel een hamerstuk zou kunnen zijn voor de CU, ware het niet dat 
op zijn werk regelmatig de communicatieadviseur even langs loopt, die zegt dat hij zijn brieven toch 
echt wat minder ambtelijk moet schrijven en dat hij wat meer in B1 Nederlands moet schrijven. Dat 
vindt hij zelf altijd heel moeilijk en dat hoeft geen doel op zich te zijn. Maar als een brief van de 
gemeenteraad begint met de frase ‘met referte aan uw brief’ dan denkt hij, dat het echt wel een beetje 
minder ambtelijk kan. Dus als dat nog taalkundig kan worden aangepast en net ietsje vlotter ‘naar 
aanleiding van uw brief’ of iets in die trant, dan is hij helemaal tevreden en kan het gewoon verzonden 
worden. Als hamerstuk naar de gemeenteraad. Dank u wel.  
 
De heer Ammerlaan wil een kleine opmerking maken. Hij vindt het wel een dure werkgeversclub. Hij zat 
even te kijken, € 35 per uur per werknemer. Zijn organisatie deed het voor een tientje per werknemer 
ongeveer. Dus het is wel een dure club, waar de gemeente verplicht lid van moet worden. Misschien leidt 
eenvoudige taal tot kostenverlaging.  
 
Burgemeester Van de Stadt begint met de kleine opmerking van de heer Ammerlaan. Er is weinig keus. 
Hij constateert met hem, dat het best een bedrag is. Hij denkt dat het met de grootte te maken heeft. 
Maar het lijkt hem goed als de gemeente even de vinger aan de pols houdt hoe dit soort lasten bij de 
clubs, die overgang gestand vindt, nou plaats vindt. Hij beschouwt de opmerking van de heer Ammerlaan 
als een waarschuwing: let erop. Met de heer Dieleman is de burgemeester het volstrekt eens. Hij weet 
niet uit welke doos ‘met referte aan’ komt, maar hij zegt gaarne toe dat de brief nog een kleine taalslag 
maakt.  
 
De voorzitter constateert, dat de brief aangepast wordt en naar de raad gaat. En hij constateert, dat het 
voorstel als hamerstuk behandeld kan worden in de raad.  
 

7a. Actualiteiten uit het college 
Geen opmerkingen. 
 

7b. Actualiteiten uit de commissie 
Geen opmerkingen.  
 

7c. Verbonden partijen 
De heer Dieleman meldt dat volgende week de adviescommissie economisch vestigingsklimaat 
bijeenkomt. Het gaat best over een aantal belangrijke onderwerpen. De heer Van Santen en hij zijn 
allebei in de gelegenheid om erheen te gaan. Het gaat over de inhoudelijke jaarplanning van de MRDH 
voor het economisch vestigingsklimaat in het komende jaar, de kadernota voor de begroting, waarin de 
eerste cijfers bepaald gaan worden, en de concept strategische agenda. Over die concept strategische 
agenda heeft de commissie het vaker gehad. Dat is het moment in de zienswijzeprocedure waarop de 
raad moet gaan praten over wat de gemeente in de komende jaren als inzet wil hebben in de MRDH. Dat 
zijn wel belangrijke documenten, die op de agenda staan. Mocht iemand in de gelegenheid zijn, leden 
van deze commissie, om dat voor die tijd te lezen en input door te geven, dan is dat meer dan welkom. 
Dan wordt dat mee genomen. Anders zullen ze in ieder geval goed opletten en zorgen dat de input van 
daar ook weer meegenomen kan worden in de discussie hier in deze raad. Dank u wel.  
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8. Rondvraag en sluiting 
De voorzitter dankt aanwezigen voor hun inzet vanavond. Hij sluit de vergadering om 20.15 uur.  
 
 
 
 
 
Verslag opgesteld door Marianne Jansen, Lothassa Secretarie, met behulp van geluidsopname.  
 



5.a Vuurwerk Oud en Nieuw (VVD) 

1 T19.00784 bespreekstuk cie AB 6/2/ Vuurwerk (VVD) 

 
 

AGENDEREN BESPREEKPUNT COMMISSIE 
   
 

 
Registratienummer               
(In te vullen door de raadsgriffie) 
 

 

 
De commissie Algemeen Bestuur in vergadering bijeen d.d.6 februari 2019 
 

Onderwerp: 
 
Evaluatie Oud & Nieuw 2018-2019 
 

Reden om onderwerp op agenda te plaatsen: 
 
Wij hebben behoefte aan een evaluatie van oudjaarsnacht van 2018 op 2019. Hier kwam het veiligheidsgevoel van 
inwoners in het geding, zijn er op veel plekken vernielingen geweest en kon deze schade niet altijd verhaald worden op 
de dader(s). De lokale gemeenschap draait dan voor de kosten op. De capaciteit om te handhaven was niet voldoende 
om de soms bedreigende vuurwerkafstekers aan te spreken dan wel te beboeten. 
 
Op pagina twee is een overzicht opgenomen van de reeds bekende feiten, technische vragen zijn ingediend om meer 
feiten boven tafel te krijgen. Brieven T18.14656 en T18.14772 geven antwoorden op eerder door collega 
commissieleden gestelde vragen.  
 

Te bespreken in commissie: 
 
Wat zijn de ideeën en standpunten van de commissie ten aanzien van; 
 
Het verloop van de jaarwisseling 2018-2019, gelet op (vuurwerk)overlast en vernielingen.  
 
Een verruiming van de criteria voor vuurwerkvrije zones. Het zo uitbreiden van de criteria (o.a. de aanwezigheid van 
kwetsbare personen, gebouwen, dieren en haalbaarheid) dat er een verruiming van de vuurwerkvrije zones kan 
plaatsvinden waarbij inwoners initiatief kunnen nemen om plaatsen zoals de dorpscentra en parken (Sterrenpark) 
vuurwerkvrij te maken. De criteria zijn immers niet het doel op zich, de inwoner de mogelijkheid geven een veilige 
omgeving te creëren wél.  
 
Het toepassen van een bestuurlijke maatregel door de bestuurder, inhoudende dat er een meldplicht is voor jongeren 
tijdens oud en nieuw die aanwijsbaar in het bezit zijn van illegaal vuurwerk en/of overlast hebben veroorzaakt met het 
vroegtijdig afsteken van vuurwerk.  
 
Het meer inspannen om de kosten, verband houdende met vernielingen en (vuurwerk)overlast tijdens Oud & Nieuw, te 
verhalen op de veroorzaker in plaats van de lokale gemeenschap deze kosten te laten dragen.  
 
Het organiseren van een vuurwerkshow (in de drie kernen) door de gemeente en private partijen.  
 

Ondertekening en naam, 
 
Nathalie van Bakel 
VVD Lansingerland 

 
  



Facts: materiele schade in LL dat toe te wijzen is aan vuurwerk, sinds 2013. 
 

Jaar Bergschenhoek B & R Bleiswijk Totaal 

2013/2014 22.800.00 11.300.00 8.200.00 42.300.00 

2014/2015 8.000.00 11.700.00 5.200.00 24.900.00 

2015/2016 13.200.00 13.700,00 8.100.00 35.000.00 

2016/2017 5.000.00 4.500.00 2.500,00 12.000.00 

2017/2018 3.900.00 7.600.00 4.900.00 16.400.00 

2018/2019 ? ? ? ? 

 
 



5.b Concretiseren van de mogelijkheden voor subsidie voor de winkeliersvereniging (vervolg op bespreekpunt van 3 oktober 2018) (L3B)

1 T19.02102 Bespreekpunt L3B commissie AB 31-3-2109 

AGENDEREN BESPREEKPUNT COMMISSIE 
   
 

 
De commissie Algemeen Bestuur.in vergadering bijeen d.d.13 maart 2019 
 
 

 

Onderwerp: Concretiseren van de mogelijkheden voor een financiële bijdrage 
voor de winkeliersverenigingen (vervolg op bespreekpunt van 3 oktober 2018) 
 

 

Reden om onderwerp op agenda te plaatsen: 
 
Het is voor onze gemeente heel belangrijk dat de drie winkelcentra in Berkel, Bergschenhoek en 
Bleiswijk “Schoon, Heel, Veilig en Gezellig” zijn, voorwaarden voor een bruisend winkelcentrum. Dit 
is naast een algemeen belang, een belang van de winkeliers en bewoners van het winkelcentra. 
Kortom het is een gezamenlijk belang. 
 
Bijna een jaar geleden op 27 maart 2018 heeft de Stichting Winkelpromenade Berkel Centrum een 
verzoek ingediend voor een groot aantal activiteiten in Berkel Centrum. Het college heeft bij brief 
van 27 september 2018 het verzoek afgewezen omdat 

1. het commerciële activiteiten zouden zijn en 
2. een BIZ betere financieringsmogelijkheden zou bieden voor bestedingen in de openbare 

ruimte. 
 
In de commissie AB van 3 oktober 2018 zijn op verzoek van Marjolein Gielis de beide brieven 
besproken. In deze commissie hebben bijna alle fracties positief gereageerd op haar verzoek om op 
een andere wijze invulling te geven aan het verzoek om dit op een andere wijze te organiseren. Er 
was breed draagvlak van andere partijen om dit op te pakken. 
 
Wat zijn nu die activiteiten in relatie met “Schoon, Heel, Veilig en Gezellig”, die een deels een 
algemeen belang betreffen en deel een commercieel belang? (De verhouding blijkt ongeveer 
50%/50%) 

 Hanging baskets, ca 100 (Berkel Centrum). 
 Vlaggenmasten + vlaggen (logo Berkel Centrum) bij alle entrees van het centrum. Vlaggen 

(logo Berkel Centrum) aan gevels in het winkelcentrum. 
 Feestverlichting aan gevels en in bomen. 
 Veiligheid. In de donkere winterdagen, periode oktober – maart, zijn in weekend ‘s avond en 

’s nacht nogal wat inbraken. Als een jaar of drie zet de winkeliersvereniging 
buurtpreventieteams in om 23:00, 01:00 en 03:00 uur. Zij hebben een signaleringsfunctie 
richting politie en boa’s. 

 Al jaren verzorgt de winkeliersvereniging Berkel de Sinterklaasintocht. De kosten reizen al 
een aantal jaren de pan uit van wege forse toename: 

 Veiligheidskosten 

 Verkeersregelaars 

 Hekken 

 Podium 

 Vervoer Sinterklaas. De al jaren gelijk gebleven gemeentelijke subsidie van € 1.000 
voor de intocht van  Sinterklaas is heden ten dage een schijntje van de werkelijke 
kosten die hiermee gepaard gaan. 

Wij hebben begrepen dat voor delen van het onderhoud van het openbaar gebied in het 
winkelcentrum Berkel Centrum op dit moment besprekingen gaande zijn om vegen en prullenbakken 
legen over te dragen aan de winkeliersvereniging, uiteraard moet daarmee budget overgedragen 
worden. 
 

 
Te bespreken in commissie: 

1. Is de commissie het met L3B  eens dat een deel van de activiteiten wel degelijk mede in het 
belang van de gemeente is (veiligheid en preventie), en dat daarom de gemeente een deel 



van de kosten moet dragen? 
 

2. Is de commissie het met L3B eens dat het college het college verzocht moet worden om de 
toegezegde centrummanager snel te laten starten met het oppakken van deze taken en de 
bekostiging daarvan? 

 
3. Er ligt nu een verzoek van de Winkeliersvereniging Berkel. Is de commissie het met ons eens 

dat vergelijkbare verzoeken van Winkeliersverenigingen in Bergschenhoek en Bleiswijk op 
een gelijke wijze moeten worden behandeld?  
 

4. Voor wat betreft het BIZ. Het zou kunnen dat een BIZ in Berkel Centrum meer financiële 
armslag biedt. Echter in Berkel Centrum hebben we te maken met een zeer actief bestuur 
van de Winkeliersvereniging. Tevens is er nauwelijks leegstand in Berkel Centrum en meer 
dan 90% van de winkeliers is lid van de winkeliersvereniging. Ondanks dat denkt de 
winkeliersvereniging Berkel na over het opzetten van een BIZ.  
Is de commissie het met ons eens om het college mee te geven dat  de centrummanager ook 
op dit onderwerp een actieve rol moet spelen? 

 
 

 

Naam 
 
Marjolein Gielis, Leefbaar 3B 
 
 
 

 



6.a Huis van de samenleving - spreektijd 5 min 1e termijn/3 min 2e termijn

1 Voorstel Raad 12770 

 

Raadsvoorstel      
 

 *BR1900010* 
*BR1900010* 

 
 

Datum Raad   Portefeuillehouder 

28 maart 2019   Simon Fortuyn 

    

Registratienummer    

BR1900010    

    

 

Onderwerp 

Huis van de Samenleving 

 
 

Gevraagde beslissing 

1. Het concept met bijbehorende toetsingscriteria voor het Huis van de Samenleving (T19.01406) 

vast te stellen. 

 

Samenvatting 

Het college heeft de wens om het gemeentehuis efficiënter en duurzamer in te gaan zetten. Het 

gemeentehuis wordt een toegankelijke locatie voor inwoners, verenigingen en ondernemers en staat 

open voor gebruik door maatschappelijke organisaties, vrijwilligersorganisaties, kunst, cultuur, 

muziek, voorstellingen, vergaderingen voor externe bedrijven en wat dies meer zij. 

In de commissievergadering Algemeen Bestuur van 17 januari 2018 is besloten om dit concept ‘het 

Huis van de Samenleving’ te noemen.  

 

In de raadsvergadering van 1 november 2018 heeft het college de toezegging gedaan om een nadere 

onderbouwing van het concept Huis van de Samenleving te sturen. Op 19 december heeft de Raad 

deze onderbouwing door middel van brief U18.11216 ontvangen. In de raadsvergadering van 

20 december heeft de raad het college via motie 2018-034 verzocht een raadsvoorstel omtrent dit 

onderwerp voor te bereiden. Met dit raadsvoorstel geven wij uiting aan deze wens. 

 

Financiële consequenties 

Voor de realisatie van het Huis van de Samenleving is een bedrag benodigd van € 50.000,-. Dit betreft 

advisering over de ruimteverdeling/inrichting, de aanschaf van inventaris (meubilair, horeca-

apparatuur, aankleding) en kleine verbouwingen/verplaatsingen. Bij de zomerrapportage is dit bedrag 

als krediet aangevraagd, maar door de Raad niet goedgekeurd. Wij hebben nu beter naar het totale 

bedrag kunnen kijken en constateren dat dit bedrag uit diverse onderdelen bestaan, die onder de 

investeringsdrempel blijven. Investering en een bijbehorend krediet is daarom ook niet aan de orde. 

Binnen de huidige begroting zien wij ruimte om het Huis van Samenleving te realiseren. Er is dus geen 

aanvullend budget benodigd.  

 

Verdere procedure 

Na vaststelling van dit raadsvoorstel realiseren wij het Huis van de Samenleving zoals is opgenomen en 

zorgen wij ervoor dat dit concept voor alle toekomstige aanpassingen in het gemeentehuis wordt 

gehanteerd. 

 

Juridische aspecten 

Niet van toepassing. 

 

 



 

Extern draagvlak/burgerparticipatie 

Er is behoefte aan een plaats waar inwoners en ondernemers samen kunnen komen. Daarnaast hebben 

wij als gemeente een voorbeeldfunctie t.a.v. het aannemen van mensen met een afstand tot de 

arbeidsmarkt. 

 
Duurzaamheid 

De werkplekken die we creëren door te werken met gastvrouwen/ gastheren en de toevoeging van 

een koffiebar vullen we in met mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt. Hiermee geven we 

uitvoering aan motie M2016-44 om ons maximaal in te spannen om mensen met een afstand tot de 

arbeidsmarkt in dienst te nemen en zetten wij de lijn voort waarover we u hebben geïnformeerd met 

de brief ‘Voortgang uitvoering Wet banenafspraak gemeentelijke organisatie’ (U18.03543) d.d. 

23 april 2018. 
 

 

Bijlagen 

- Het concept met bijbehorende toetsingscriteria Huis van de Samenleving (T19.01406) 



 

Toelichting 

 

Inleiding 

Als gemeente zijn we er voor onze inwoners en ondernemers. De gemeente Lansingerland heeft de 

ambitie om goede en op behoefte afgestemde dienstverlening te bieden. Dit doen wij vanuit het 

leidend principe ‘wat kunnen we voor u doen?’.  

 

Het doelmatig inrichten van de gemeentelijke processen is randvoorwaardelijk voor goede dienst-

verlening. Daarmee maken we echter nog niet het verschil. Dienstverlening draait om mensen, het 

gaat om het naadloos aansluiten op de vraag en/of behoefte van de inwoner of ondernemer. 

Digitalisering is een belangrijke ontwikkeling, maar we willen ook de inwoners en ondernemers die 

het gemeentehuis bezoeken optimaal bedienen. Dit doen we onder andere door ruimere openings-

tijden. Goede dienstverlening wordt daarnaast in belangrijke mate bepaald door hoe je wordt 

ontvangen en geholpen. Onze ambitie is om toegankelijk te zijn en zorg te dragen voor hoogwaardig 

persoonlijk contact. 

 

Om onze ambities op het terrein van dienstverlening een extra impuls te geven wil het college 

investeren in ons gemeentehuis onder de noemer Huis van de Samenleving. 

 

Beoogd maatschappelijk effect 

Het gemeentehuis is een toegankelijke locatie voor inwoners, verenigingen en ondernemers en staat 

open voor gebruik door maatschappelijke organisaties, vrijwilligersorganisaties, kunst, cultuur, 

muziek, voorstellingen, vergaderingen voor externe bedrijven en wat dies meer zij. 

 

De kernargumenten en kanttekeningen 

Argumenten 

 

1.1 Wij willen graag een centrale plek in de gemeente voor onze inwoners en ondernemers 

Het is onze ambitie om een bruisende en toegankelijke plek te creëren voor onze inwoners en 

ondernemers. Een locatie waar mensen graag komen, waar ontmoeting en verbinding plaatsvindt en 

waar samenwerkingen ontstaan. 

 

1.2 Het Huis van de Samenleving ademt Lansingerland 

We creëren een gastvrije omgeving met maatschappelijke waarde en een uitnodigende uitstraling. 

Bezoekers komen niet zomaar in een publiekshal van een willekeurige gemeente, maar ‘voelen’ de 

identiteit van Lansingerland. We ontvangen onze bezoekers met een lach, aandacht en persoonlijk 

contact. 

 

2.1 Het vaststellen van de uitgangspunten en toetsingscriteria geeft duidelijkheid 

Wij bemerken onduidelijkheid omtrent de vraag wat wordt gezien als het Huis van de Samenleving. In 

de bijlage worden de uitgangspunten benoemd en de toetsingscriteria die gehanteerd worden voor 

nieuwe aanvragen binnen het concept Huis van de Samenleving. 



 

Kanttekeningen 

 

1.1 Er bestaat een risico dat bepaalde activiteiten niet aansluiten op behoefte inwoners en 

ondernemers  

We bieden op één plek een combinatie van diensten aan; dit kan zowel maatschappelijk als (semi-) 

commercieel zijn. Belangrijk uitgangspunt is dat de betreffende dienstverlening invulling geeft aan 

een vraag of behoefte die een grote groep inwoners en/of ondernemers hebben. Mochten nieuwe 

partijen zich melden, dan toetst het college deze aanvragen aan de volgende criteria: 

1) Staat de activiteit de goede dienstverlening van reeds bestaande diensten/functies in de weg? 

2) Welke plek in onze huisvesting sluit het beste aan (kantoorgebouw of publieksgebouw)? 

3) Draagt de dienstverlening bij aan een behoefte of vraag die er is bij onze inwoners en/ 

ondernemers? 

4) Sluit de visie van de aanvrager aan op onze visie over dienstverlening?  

5) Is de verhuur bedrijfsmatig financieel aantrekkelijk?  

6) Is er een positieve toetsing op de Wet Markt en Overheid (is er geen sprake van ongewenste 

en/of oneerlijke concurrentie voor Lansingerlands bedrijven)? 

 

We bekijken dus goed wie de aanvrager is, waaruit de dienstverlening van de aanvrager bestaat en 

hoe dit past binnen zowel ons gemeentehuis als binnen onze samenleving/omgeving. Zowel de 

aanvrager als de aangeboden dienst moet aansluiten op onze visie over dienstverlening. 

 
  



 

Raadsbesluit      
 

 *BR1900010* 

*BR1900010* 
 

 

Datum Raad    

28 maart 2019    

Registratienummer 

BR1900010 

 

 

Onderwerp 

Huis van de samenleving 
 

 

De raad van de gemeente Lansingerland; 

gelezen het bijgaande voorstel 

 

Overwegende dat  

– de raad het college via motie 2018-034 verzocht heeft een raadsvoorstel omtrent het Huis van de 

Samenleving voor te bereiden. 

 

Gelet op 

– dat het gemeentehuis een toegankelijke locatie wordt voor inwoners, verenigingen en 

ondernemers en opengesteld wordt voor gebruik door maatschappelijke organisaties, 

vrijwilligersorganisaties, kunst, cultuur, muziek, voorstellingen, vergaderingen voor externe 

bedrijven en wat dies meer zij. 

 

 

Besluit(en)  

1. Het concept met bijbehorende toetsingscriteria voor het Huis van de Samenleving (T19.01406) 

vast te stellen. 

 

 

Aldus vastgesteld door de raad van de gemeente Lansingerland in zijn openbare vergadering  

van 28 maart 2019. 

 

de griffier,  

drs. Marijke Walhout   

 



1 T19.01406 Uitgangspunten en toetsingscriteria Huis van de Samenleving 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

HUIS  
van de 

Samenleving 
 

Concept en bijbehorend Toetsingskader  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

Concept 

 

Het publieke gedeelte van het gemeentehuis is een toegankelijke locatie voor inwoners, verenigingen en 

ondernemers en staat open voor gebruik door maatschappelijke organisaties, vrijwilligersorganisaties, 

kunst, cultuur, muziek, voorstellingen, vergaderingen voor externe bedrijven en wat dies meer zij. 

 

We bieden op één plek een combinatie van diensten aan; dit kan zowel maatschappelijk als (semi-) 

commercieel zijn. Belangrijk uitgangspunt is dat de betreffende dienstverlening invulling geeft aan een 

vraag of behoefte die een grote groep inwoners en/of ondernemers hebben. 

 

 

Toetscriteria 

 

Mochten nieuwe partijen zich melden, dan toetst het college deze aanvragen aan de volgende criteria: 

 

1. Staat de activiteit de goede dienstverlening van reeds bestaande diensten/functies in de weg? 

 

2. Welke plek in onze huisvesting sluit het beste aan (kantoorgebouw of publieksgebouw)? 

 

3. Draagt de dienstverlening bij aan een behoefte of vraag die er is bij onze inwoners 

en/ondernemers? 

 

4. Sluit de visie van de aanvrager aan op onze visie over dienstverlening?  

 

5. Is de verhuur bedrijfsmatig financieel aantrekkelijk?  

 

6. Is er een positieve toetsing op de Wet Markt en Overheid (is er geen sprake van ongewenste 

en/of oneerlijke concurrentie voor Lansingerlands bedrijven)? 

 

We bekijken goed wie de aanvrager is, waaruit de dienstverlening van de aanvrager bestaat en hoe dit 

past binnen zowel ons gemeentehuis als binnen onze samenleving/omgeving. Zowel de aanvrager als de 

aangeboden dienst moet aansluiten op onze visie over dienstverlening. 

 

 



1 T19.02776 beantwoording tech vragen huis vd samenleving 

 

FORMULIER BEANTWOORDING TECHNSICHE VRAGEN 
TER VOORBEREIDING COMMISSIE BESPREKING 

 

 

Betreft commissie  

 

o Algemeen Bestuur dd. 13 maart 2019 

 

 

Nummer en naam 

agendapunt: 

 

 

6a Huis van de samenleving 

 

Vraag van  

 

 

WIJ - Petrine van Olst 

 

Vraag:  

 

 

1. Wat is er extra in dit voorstel in vergelijking met de eerder ontvangen info 

van 19 december 2018? 
 

2. Vallen onder de toetscriteria ook eisen met betrekking tot reclame-uitingen? 

Denk aan vlaggen, lichtbakken, neonreclame etc. 

 

3. Staan in de toetscriteria eisen omtrent MVO (net als bij het inkoopbeleid) 

waaraan huurders moeten voldoen?   

 

4. Hoe luidt de visie over dienstverlening bij de gemeente? Waar kunnen wij dat 

vinden? 

 

5. Worden er op basis van toetscriteria op voorhand branches uitgesloten? 

 

6. Kan op basis van de huidige toetscriteria bijvoorbeeld een McDonalds of een 

autodealer worden toegelaten? 

 

 

Beantwoording:  

 

 

1. Uw raad vroeg om een voorstel. Dit werkten we uit in voorliggend 

raadsvoorstel. 

2. Deze zaken zijn niet benoemd in de toetsingscriteria. Bij de uitwerking 

van plaatsing zal de beoogd partner reclame-uitingen alleen in overleg met 

de gemeente kunnen realiseren. 

 

3. MVO is geen toetsingscriterium voor eventueel aangeboden diensten door 

derden. 

4. De visie op dienstverlening van de gemeente Lansingerland wordt 

verwerkt in het dienstverleningsplan dat op dit moment in ontwikkeling is. 

Dit plan heeft de basis gevonden in het collegeprogramma. De genoemde 

ontwikkelpunten uit dit programma zijn vertaald in de begrotingswijziging 

voor waar dat nodig is.  

In Q1 starten we met het opstellen van een organisatiebrede visie op 

dienstverlening, waarna we direct starten met het project rondom de 

cultuurverandering. Daarnaast rollen we komende vier jaar de projecten, 



die horen bij de ontwikkelpunten uit. Dit zijn de projecten genoemd in het 

collegeprogramma zoals het thuisbezorgen van reisdocumenten, het 

verruimen van de openingstijden, het inrichten van de centrale hal en het 

doorvoeren van klantreizen. In Q2 presenteren wij het dienstverleningsplan 

met daarin verwerkt de visie op dienstverlening aan de gemeenteraad van 

Lansingerland. 

5. Wij sluiten op dit moment geen branches uit. Iedereen is welkom om met 

de gemeente te praten over versterking van het Huis van de Samenleving en 

diensten die wij aan de Samenleving willen bieden. 

 

6. een fastfoodrestaurant als MacDonalds én een autodealer zouden op 

basis van het bestemmingsplan niet geplaatst kunnen worden in het 

gemeentehuis 

 

 

 

 



6.b Fractiegelden 2018 

1 Voorstel Raad 12858 

 

Raadsvoorstel      
 

 *BR1900018* 
*BR1900018* 

 
 

Datum Raad    

28 maart 2019    

    

Registratienummer    

BR1900018    

    

 

Onderwerp 

Vaststelling verslagen fractiegelden 2018 inclusief vaststelling terug te betalen 

overschotten 
 
 

 

Gevraagde beslissing 

1. De eindafrekening fractiegelden 2018 van de fracties Leefbaar 3B, VVD, CDA, WIJ Lansingerland, 

ChristenUnie, D66, GroenLinks en PvdA vast te stellen conform de door de fracties ingediende 

verslagen. 

2. Te bepalen dat de overschotten van de fractiegelden 2018 uiterlijk op 31 mei 2019 terug betaald 

moeten worden aan de gemeente op rekeningnummer NL94BNGH0285127640.  

3. Te bepalen dat indien terug te betalen bedragen op 31 mei 2019 niet terug betaald zijn, deze 

terug gevorderd zullen worden. 

 

Samenvatting 

Ieder jaar ontvangen de fracties in de gemeenteraad een bedrag aan fractiegelden. Dit bedrag 

bestaat uit een vast deel (750,-- euro) en een bedrag per fractielid (300,-- euro). De fracties leggen 

na afloop van het kalenderjaar verantwoording af in de raad door een debat over de besteding van 

deze gelden. De verslagen worden op de site van de gemeente via de lijst ingekomen stukken  

gepubliceerd en de fracties publiceren hun verslag ook op hun eigen site.  

De raad stelt het verslag vast. 

 

Verdere procedure 

De raad neemt een besluit na debat tot het vaststellen van de eindafrekening van een fractie. Als niet 

het gehele bedrag is uitgegeven dan moet de fractie dat bedrag aan de gemeente terug betalen. Als 

de raad besluit dat een fractie niet voldaan heeft aan de eisen van de verordening dan moet de 

fractie (dat deel van) de fractiegelden terugbetalen aan de gemeente.  

 

Bijlagen 

Bijlage 1. Document met de (geanonimiseerde) verslagen fractiegelden 2018 (T19.02039); 

Bijlage 2. Document met de originele verslagen (T19.02037 – vanwege persoonsgegevens niet 

gepubliceerd en opgeslagen in de iBabsmap persoonsgegevens 

 

 

Toelichting 

 

Jaarlijkse financiële vergoeding voor fracties 

De Verordening op de ambtelijke bijstand en fractieondersteuning Lansingerland 2017 geeft in 

paragraaf 2. Fractieondersteuning de basis voor de financiële vergoeding voor fracties in de 

gemeenteraad. Met deze fractiebijdrage krijgen de fracties jaarlijks een tegemoetkoming in de 



 

kosten voor het functioneren van de fractie. Het is de bedoeling dat fracties de bijdrage uitgeven om 

hun volksvertegenwoordigende, kaderstellende en controlerende rol te versterken. De verordening 

geeft hier regels voor. 

 

Financiële administratie en originele bonnen of betaalbewijzen 

De fracties houden zelf een financiële administratie bij, waarbij elke uitgave gestaafd moet kunnen 

worden aan de hand van een originele bon of betaalbewijs. 

 

Afleggen verantwoording door fracties 

Elke fractie legt binnen drie maanden na het einde van een kalenderjaar verantwoording af over de 

besteding van de fractiegelden door het publiceren van de eindafrekening (verslag fractiegelden) op 

de website van de fractie en op de gemeentelijke website via de lijst ingekomen stukken van de raad.  

Deze eindafrekening bestaat uit een overzicht van alle uitgaven en bevat ook de originele bonnen of 

betaalwijzen. Alle fracties gebruiken hiervoor het door de verordening vastgesteld format. 

 

Titel 4.2 Awb van toepassing: raad moet besluit nemen 

De Verordening op de ambtelijke bijstand en fractieondersteuning verklaart via art. 13 van toepassing 

titel 4.2 van de Algemene wet bestuursrecht. Dit betekent dat de gemeenteraad een besluit moet 

nemen tot het vaststellen van de eindafrekening, ook wel verslag fractiegelden genoemd. 

 

Beoordeling of voldaan wordt aan de voorwaarden van de verordening 

Alle fracties van de gemeenteraad hebben een eindafrekening overlegd (zie ook de bijlage). 

De fracties Leefbaar 3B, VVD, CDA, WIJ Lansingerland, ChristenUnie, D66, GroenLinks en PvdA hebben 

bij de eindafrekening de originele facturen of betaalbewijzen gevoegd. 

 



 

 

Raadsbesluit      
 

 *BR1900018* 

*BR1900018* 
 

 

Datum Raad    

28 maart 2019    

Registratienummer 

BR1900018 

 

 

Onderwerp 

Vaststelling verslagen fractiegelden 2018 inclusief vaststelling terug te betalen 

overschotten 
 

 

De raad van de gemeente Lansingerland; 

gelezen het bijgaande voorstel van het presidium 

 

Overwegende dat  

- De gemeenteraad de eindafrekening van de fracties over 2017 moet vaststellen; 

- De fracties Leefbaar 3B, VVD, CDA, WIJ Lansingerland, ChristenUnie, D66, GroenLinks en PvdA 

een verslag voorzien van originele bonnen of betaalbewijzen hebben ingediend. 

 

Gelet op 

- De Verordening op de ambtelijke bijstand en fractieondersteuning Lansingerland 2017; 

- Titel 4.2 van de Algemene wet bestuursrecht. 

 

Besluit 

1. De eindafrekening fractiegelden 2018 van de fracties Leefbaar 3B, VVD, CDA, WIJ Lansingerland, 

ChristenUnie, D66, GroenLinks en PvdA vast te stellen conform de door de fracties ingediende 

verslagen. 

2. Te bepalen dat de overschotten van de fractiegelden 2018 uiterlijk op 31 mei 2019 terug betaald 

moeten worden aan de gemeente op rekeningnummer NL94BNGH0285127640.  

3. Te bepalen dat indien terug te betalen bedragen op 31 mei 2019 niet terug betaald zijn, deze 

terug gevorderd zullen worden. 

 

 

 

Aldus vastgesteld door de raad van de gemeente Lansingerland in zijn openbare vergadering  

van 28 maart 2019, 

 

de griffier,  

drs. Marijke Walhout   

 

 



1 T19.02039 Verslagen fractievergoedingen alle partijen 2018 - GEANONIMISEERD 

 
 
 
 
 

 

Financiële verantwoording fractiegeld 2018 Leefbaar 3B 
 

 
Datum 

 

 
Bonnummer 

 
Bedrag 

 
Omschrijving 

2018-09-26  €   1.125 Onkostenvergoeding fractiesecretaris 

2018-12-17  €      375 Onkostenvergoeding fractiesecretaris 

Totaal uitgegeven 
 

€   1.500  

Ontvangen fractiegeld 
 

€   3.300 2018-02-07 en 2018-06-28 

Overschot 
 

€   1.800 2018-12-20 

 
Het overschot van € 1.800 is op 20 december 2018 overgemaakt aan de gemeente 
Lansingerland op rekeningnummer  
 
Hapjes en drankjes van de fractie, lief- en leed uitgaven en uitgaven betreffende contacten 
met inwoners en stakeholders zijn door de fractieleden zelf betaald. Dus niet bekostigd 
vanuit het door de gemeente Lansingerland beschikbaar gestelde budget. Daarom niet 
opgenomen in deze verantwoording. 
 
 
Fractie Leefbaar 3B 
Jan Pieter Blonk 
20 december 2018 
 
 
 









      

  

    

             
            

    
   

 
     

  

    

    

  

     













     

             
          

     

    

    
 

         
      
    

   

        
 

       
      

         
  

      
  

  
  

     
     
    

       
  

       
  

   
 

   
 

    





 

  

           
         

      
          
           

          
        

     
           

             
             

  
        

 

   

    
   

 





 
 

 

   

    
               

             
                  

                
      

                  
               
               

         

     
                   

               
              
             

             
               

    

                
       

 

















 

 

 

  

  
  

  
      

    
    

   

   

     



   
    

      
  
                          

  

          





















Specificatie kosten / financiële verantwoording Fractiegelden 2018 

PvdA Fractie 

Datum Bonnummer Bedrag Omschrijving 

   Geen uitgaven gedaan in 2018 ten laste van 
dit budget 

    

    

    

    

    

    

    

 ------------- + 

Totaal uitgegeven €       0,- 

Ontvangen fractiegelden € 1125,- 

 ------------- +/- 

Terug te storten € 1125,- 

 

PvdA fractie, 3 februari 2019 



 

 
 
Specificatie kosten/financiële verantwoording fractiegelden VVD Lansingerland 
Periode: 2018 
 

 
Datum 

 

 
Bonnummer 

 
Bedrag 

 
Omschrijving 

 1 april 2018  €   375,00 Vergoeding fractiesecretaris jan-feb-mar 2018 
  €   555,35 Fractiedag ‘de toekomst van Lansingerland’ 
18 dec 2018  €   500,00 Vergoeding fractiesecretaris sep-okt-nov-dec 2018 
    
    
    
    
    
    
    
    
 ----------    +  
 
Totaal uitgegeven 
 

 
€ 1.430,35 

 

 
Ontvangen fractiegelden 
 

 
€ 2.700,00 

 

 ----------  +/-  
 
Terug te storten  
 

 
€ 1.269,65 

 

 
 
 









 

 

Model specificatie kosten/financiële verantwoording Fractiegelden 
ChristenUnie 2018 
 
 

 
Datum 

 

 
Bonnummer 

 
Bedrag 

 
Omschrijving 

6 juli 2018 1 € 288 Afscheid fractieleden 

jan – dec 2018 2 € 950 Fractiesecretariaat 

7 november 2018 3 € 65 Huur Rotta voor teambuilding 

    

    

    

    

    

    

    

 ----------    
+ 

 

 
Totaal uitgegeven 
 

 
€ 1.303,00 

 

 
Ontvangen fractiegelden 
 

 
€ 1.650,00 

 

 ----------  
+/- 

 

 
Terug te storten  
 

 
€ 347,00 

 

 
 
 









 

Specificatie kosten/financiële verantwoording Fractiegelden 
 
WIJ Lansingerland, verantwoording over fractiegelden 2018 
Datum : 25 januari 2019 
 
 

 
Datum 

 

 
Bonnummer 

 
Bedrag 

 
Omschrijving 

    

    

    

    

    

    

    

    

    

    

    

 ----------    +  

 
Totaal uitgegeven 
 

 
€ 0,- 

 

 
Ontvangen fractiegelden 
 

 
€ 1575,- 

 

 ----------  +/-  

 
Terug te storten  
 

 
€ 1575,- 

 

 
 
 



6.c Experiment Centraal Tellen verkiezingen Europees Parlement

1 Voorstel Raad 12706 

 

Raadsvoorstel      
 

 *BR1900007* 
*BR1900007* 

 
 

Datum Raad   Portefeuillehouder 

28 maart 2019   Pieter van de Stadt 

    

Registratienummer    

BR1900007    

    

 

Onderwerp 

Experiment Centraal Tellen verkiezingen Europees Parlement 

 
 

Gevraagde beslissing 

Deel te nemen aan het experiment Centraal Tellen van het Ministerie van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties bij de Europees Parlementsverkiezingen op 23 mei 2019 en de verkiezingen daarna 

voor zover nodig. 

  

Samenvatting 

Het ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties en gemeenten constateerden dat bij het 

handmatig tellen van de stembiljetten door stembureaus knelpunten worden ervaren. Het ministerie 

probeert het verkiezingsproces te verbeteren. Zij nam het initiatief voor een tijdelijke experimenten-

wet. Deze wet maakt het mogelijk te experimenteren met een centrale stemopneming. Lansingerland 

is voornemens om ook in mei en de verkiezingen daarna deel te nemen aan dit experiment (voor zover 

één en ander na mei 2019 nog niet in de Kieswet is verwerkt); hiervoor is een raadsbesluit nodig.  

 

Financiële consequenties 

Het ministerie van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties verstrekt een vergoeding aan de 

gemeente, naar rato van het inwoneraantal (maximaal € 10.000 per gemeente). Verder stelde het 

college nieuwe vergoedingen vast voor de vrijwilligers die helpen op de dag van stemming. Nu op de 

dag van de stemming minder lang wordt gewerkt, is een lagere vergoeding gepast. De vergoeding 

vanuit het ministerie, in combinatie met het verlagen van de vrijwilligersvergoeding, is toereikend om 

de kosten voor het organiseren van het experiment Centraal Tellen te dekken. 

 

Verdere procedure 

In een gemeente die deelneemt aan het experiment, voeren de stembureaus na de sluiting van de 

stemming om 21.00 uur in het stemlokaal alleen een voorlopige telling op lijstniveau uit. Op grond 

daarvan kan op de avond van de stemming een voorlopige uitslag van de verkiezing bekend worden 

gemaakt. Die dient tevens als referentie voor de definitieve telling.  

 

Het tellen van de stemmen die op de afzonderlijke kandidaten zijn uitgebracht, gebeurt dan de 

volgende dag op een centrale locatie, door een daarvoor ingesteld gemeentelijke stembureau. Alle 

tellers werken onder verantwoordelijkheid van dit gemeentelijk stembureau. Dit stembureau stelt van 

elk stembureau de uitslag vast. Als het gemeentelijk stembureau er zeker van is dat de stemopneming 

juist is uitgevoerd, maakt dit het proces-verbaal van de stemopneming voor de gemeente op. De kans 

dat daarna een hertelling nodig is, is door het volgen van deze procedure geringer. Immers, eventuele 

fouten in de tellingen kunnen worden hersteld voor dat het proces-verbaal van de gemeente definitief 

wordt vastgesteld. 

 

 



 

Juridische aspecten 

De experimenten met centraal tellen kunnen worden gehouden op basis van de Tijdelijke 

experimentenwet stembiljetten en centrale stemopneming 

 

Extern draagvlak/burgerparticipatie 

Niet van toepassing 

 

Duurzaamheid 

Niet van toepassing 

 

Bijlagen 

Geen 

 

Toelichting 

 

Inleiding 

In november 2018 stelden wij de gemeenteraad van Lansingerland voor om deel te nemen aan het 

experiment Centraal Tellen bij de gecombineerde verkiezingen in maart 2019. De gemeenteraad nam 

een positief besluit waarna het projectteam Verkiezingen begonnen is met de voorbereidingen. 

 

Deze voorbereidingen verlopen vlot en het ziet er naar uit dat het Centraal Tellen goed en gedegen 

tot stand gaat komen bij de gemeente Lansingerland. De reacties van tellers dat we de volgende dag 

gaan tellen, zijn boven verwachting positief en we ondervinden weinig tot geen hobbels in het vormen 

van de procesbeschrijving en het projectplan.  

 

Reden genoeg om ook bij de verkiezingen in mei en de verkiezingen daarna mee te willen doen met 

het experiment Centraal Tellen. De Tijdelijke experimentenwet schrijft voor dat hier een raadsbesluit 

voor nodig is. Het college stelt de gemeenteraad voor te besluiten om deel te nemen aan het 

experiment Centraal Tellen bij de verkiezingen in mei en de verkiezingen daarna voor zover nodig. 

 

Beoogd maatschappelijk effect 

Doel van het centraal tellen van de stembiljetten is het telproces efficiënter, betrouwbaarder, 

transparanter en dus beter controleerbaar te maken. 

 

De kernargumenten en kanttekeningen 

1.1 Om deel te kunnen nemen aan het experiment is een besluit van de gemeenteraad hiertoe 

vereist. 

Dit is bepaald in artikel 2 lid 2 van de Tijdelijke experimentenwet stembiljetten en centrale 

stemopneming 

 

1.2 De deelname aan het experiment zorgt voor een efficiënter en betrouwbaarder telproces 

Na een lange dag op het stembureau, is de kans op fouten maken in het telproces op detailniveau 

niet ondenkbaar. Bij centraal tellen hoeven de stembureauleden op de verkiezingsdag alleen de 

lijsttotalen te tellen en zijn daarom eerder klaar met hun werkzaamheden. De lijsttotalen dienen 

enkel als uitslag van de voorlopige telling. De volgende dag verricht een andere groep personen 

de detailtellingen. Deze tellingen vormen de definitieve input voor het proces-verbaal van de 

telling. Door deze werkwijze is het risico op fouten kleiner en is het telproces transparanter. 

 

1.3 Het is goed om alvast te werken met Centraal Tellen, zeker in het licht van de op handen zijnde 

wijziging van de Kieswet per 2021. 

Op woensdag 4 juli 2018 vond een Algemeen Overleg plaats in de Tweede Kamer over 

verschillende verkiezingsonderwerpen. Eén van de bespreekpunten was dat het tellen van de 

stemmen transparanter moet. Er is een wetsvoorstel in voorbereiding om alle gemeenten centraal 



 

te laten tellen. Het is goed om alvast te wennen aan deze nieuwe manier van tellen, zeker nu er 

veel begeleiding voorhanden is vanuit het ministerie.  

 

1.4 De organisatie van het Centraal Tellen voor de verkiezingen in maart 2019 verlopen vlot en 

zonder problemen. 

De organisatie van het Centraal Tellen komt snel en vlot tot stand. De gevormde telteams vormen 

een mooie afspiegeling van onze gemeente. Jong en oud, ervaren en brandnieuw, inwoners en 

medewerkers, werken straks samen aan een betrouwbaar telresultaat. Dat is iets om trots op te 

zijn. 

 



 

 

Raadsbesluit      
 

 *BR1900007* 

*BR1900007* 
 

 

Datum Raad    

28 maart 2019    

Registratienummer 

BR1900007 

 

 

Onderwerp 

Experiment Centraal Tellen verkiezingen Europees Parlement 
 

 

De raad van de gemeente Lansingerland; 

gelezen het bijgaande voorstel 

 

Overwegende dat  

- om deel te kunnen nemen aan het experiment Centraal Tellen een besluit van de gemeenteraad 

hiertoe vereist is; 

- deelname aan het experiment zorgt voor een efficiënter en betrouwbaarder telproces; 

- het in het licht van de op handen zijnde wijziging van de kieswet per 2021 goed is om alvast te 

werken met Centraal Tellen. 

 

Gelet op 

– artikel 2 lid 2 van de Tijdelijke experimentenwet stembiljetten en centrale stemopneming. 

 

 

Besluit(en)  

Deel te nemen aan het experiment Centraal Tellen van het Ministerie van Binnenlandse Zaken en 

Koninkrijksrelaties bij de Europees Parlementsverkiezingen op 23 mei 2019 en de verkiezingen daarna 

voor zover nodig. 

 

 

Aldus vastgesteld door de raad van de gemeente Lansingerland in zijn openbare vergadering  

van 28 maart 2019, 

 

de griffier,  

drs. Marijke Walhout   

 



8 Rondvraag en sluiting
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Veiligheid en APV 

Postbus 1 

2650 AA Berkel en Rodenrijs 

 

Nadere informatie 

Lindsey Tuhuteru 

Telefoon 

14 010 

E-mail 

info@lansingerland.nl  

De leden van de Gemeenteraad 

Postbus 1 

2650 AA  BERKEL EN RODENRIJS 

Datum 12 maart 2019 

Ons kenmerk U19.02171 

 

 

Onderwerp Standplaatsen Berkel centrum  

 

 

Geachte leden van de gemeenteraad,  

  pagina 1/3 

  

Op 12 februari jongstleden besloten wij om op de Herenstraat in Berkel vier standplaatslocaties aan te 

wijzen. Naar aanleiding van de ingediende artikel 37 vragen en de aangekondigde rondvraag in de 

Commissie Algemeen Bestuur van 13 maart 2019 geven wij graag toelichting op dit besluit.  

 

Inrichtingsplan openbare ruimte nabij cafe ’t Vierkantje  

Op 31 maart 2016 gaf de gemeenteraad in het kader van de herziening van het mobiliteitsplan onder 

andere aan, dat het plein bij café ’t Vierkantje autovrij wordt. Ook uitte de gemeenteraad het 

voornemen om de Herenstraat verder autoluw (minder parkeerplaatsen) te maken. Met het autovrij 

maken van het plein ontstond de mogelijkheid om het plein opnieuw in te richten en een functie als 

ontmoetingsplaats te geven. Hierdoor wordt het plein nog meer het verbindende element tussen de 

westzijde en de oostzijde van het centrumgebied. 

 

Wij stelden met belanghebbenden - ondernemers/winkeliers, marktkooplui, standplaatshouders en 

omwonenden - en met ondersteuning van landschapsarchitect Karres en Brands eind 2016/begin 2017 

een modellenstudie op voor de inrichting van het plein en het aangrenzende openbare gebied 

(Kerkstraat, Herenstraat en Nieuwstraat). De modellenstudie is behandeld in de commissie Ruimte van 4 

april 2017. De commissie stemde in met het uitwerken en ontwerpen van de beoogde inrichting van het 

plein en het aangrenzende openbare gebied (Kerkstraat, Herenstraat en Nieuwstraat). In de Kadernota 

(juni 2017) en de begroting (oktober 2017) stelde de gemeenteraad het budget voor de herinrichting 

beschikbaar. 

 

De uitgangspunten van de modellenstudie vertaalden wij naar een Voorlopig Ontwerp van het 

inrichtingsplan. In overleg met de winkeliersvereniging stelden wij hiervoor twee klankbordgroepen 

samen, bestaande uit ondernemers/winkeliers, omwonenden, pandeigenaren, marktkooplieden en 

standplaatshouders. Eén groep voor het plein, de Herenstraat en de Kerkstraat. De andere groep voor de 

Nieuwstraat. Binnen de klankbordgroepen bestond groot draagvlak voor het Voorlopig Ontwerp. Voor het 

plein gaf de klankbordgroep het advies om hier geen markt en standplaatsen meer toe te staan, omdat 

dit meer mogelijkheden biedt voor de gewenste inrichting en uitstraling van het plein. De 
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klankbordgroep gaf verder het advies om de markt en de standplaatsen op de Herenstraat te situeren. 

Wij informeerden u over het inrichtingsplan voor de openbare ruimte nabij café ’t Vierkantje bij brief 

van 20 december 2017 (U17.15959). Het Voorlopig Ontwerp is besproken in de commissie ruimte van 16 

januari 2018. 

 

Aanwijzing nieuwe standplaatslocaties 

Vanwege de gemaakte keuze om na de herinrichting geen standplaatsen meer toe te staan op het plein, 

deden wij onderzoek naar nieuwe standplaatslocaties. Wij waren bekend met de wens van één 

standplaatshouder om standplaats in te mogen nemen nabij kunstwerk “De Visch” op het Westerwater 

en daarom maakten wij het mogelijk dat de betreffende standplaatshouder gedurende de herinrichting 

standplaats mocht innemen nabij “De Visch”. Hierbij benadrukten wij aan de standplaatshouder dat het 

om een tijdelijke situatie gaat en dat wij de opgedane ervaringen in deze tijdelijke situatie  

meenemen in onze definitieve besluitvorming over de standplaatsen. 

 

Twee varianten 

Wij hechten aan een breed gedragen oplossing, die bijdraagt aan een vitaal winkelcentrum en daarom 

maakten wij de keuze voor twee mogelijke varianten. In de ene varant situeerden wij één 

standplaatslocatie nabij De Visch en de overige standplaatslocaties op de Herenstraat. In de andere 

variant situeerden wij alle standplaatslocaties op de Herenstraat. Vervolgens stelden wij alle winkeliers 

en standplaatshouders van het winkelcentrum in de gelegenheid om mee te denken over de 

standplaatslocaties. Wij vroegen alle 95 ondernemers/winkeliers en standplaatshouders bij brief van 15 

augustus 2018 om hun mening over voornoemde varianten. Ook wonnen wij advies in bij de brandweer 

en intern bij Verkeer, Veiligheid, Beheer & Onderhoud en Gebiedsontwikkeling. Verder hadden wij 

gedurende het gehele proces contact met (een bestuurslid van) de Winkeliersvereniging en hadden wij 

ook regelmatig contact met de standplaatshouder op de tijdelijke standplaatslocatie nabij “De Visch”.  

 

Belangenafweging 

Bij het aanwijzen van de nieuwe standplaatslocaties wogen wij alle mogelijkheden, belangen en wensen 

zorgvuldig af. Onze belangrijkste overwegingen om tot aanwijzing van vier standplaatslocaties op de 

Herenstraat over te gaan zijn de navolgende.  

 
- Veiligheid 

Wij stelden vast dat de standplaatslocaties op de Herenstraat veilig zijn en dat deze goed bereikbaar 

zijn, voor zowel standplaatshouder als consument. De standplaatslocaties zijn gelegen aan de rand van 

het plein bij ’t Vierkantje, waardoor het plein zijn nieuwe uitstraling behoudt en het winkelgebied goed 

toegankelijk blijft voor alle verkeersdeelnemers: voetgangers (valide en mindervalide), fietsers en 

motorvoertuigbestuurders. Verder vormt het materieel van de standplaatshouders op deze locaties geen 

belemmering voor het zicht van de verschillende verkeersdeelnemers en blijven het plein en de overige 

straten goed bereikbaar voor de hulpdiensten. Wij hebben veiligheid hoog in het vaandel staan. 

 
- Verrommeling door fietsparkeerpoblematiek 

Wij constateerden dat een standplaatslocatie van maximaal 40 m2 op “De Visch” onwenselijke situaties 

oplevert. In het winkelcentrum zagen wij meer verkeerd geparkeerde fietsen. Door het grote aantal 

verkeerd geparkeerde fietsen was het winkelgebied minder goed toegankelijk, waardoor er een risico is 

op gevaarlijke situaties voor onder andere mindervaliden en hulpdiensten. Een standplaatslocatie van 

40m2 op “De Visch” versterkt de fietsparkeerproblematiek, omdat bij het innemen van deze locatie 

twee fietsparkeervakken opofferen moeten worden en er voor dit deel van het centrum geen 

alternatieve locatie voor het fietsparkeren beschikbaar is. De betreffende fietsparkeervakken worden 

goed gebruikt en staan nagenoeg altijd vol. Ook bij de uitbreiding van ‘Berkel Centrum West’ blijft het 

een uitdaging om alle benodigde extra fietsplekken te realiseren. Het gebruik van de fiets wordt niet 
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gestimuleerd als er minder fietsparkeerplaatsen zijn. Deze ontwikkeling strookt niet met onze wens om 

het fietsverkeer te promoten. 

 
- Ervaringen tijdelijke locatie “De Visch” 

De ervaringen die wij opdeden met de tijdelijke standplaatslocatie nabij kunstwerk “De Visch” zijn 

helaas niet overwegend positief. Wij ontvingen klachten over de standplaats. De standplaatshouder 

leefde de vergunningvoorschriften niet altijd na. Dit had gevolgen voor de openbare veiligheid 

(calamiteitenroute niet gegarandeerd, verslechterde bereikbaarheid/toegankelijkheid, verrommeling 

straatbeeld). 

 
- Overig  

Op de standplaatslocaties aan de Herenstraat zijn de gewenste stroomvoorzieningen beschikbaar. 

Tenslotte werken meerdere standplaatsen in elkaars nabijheid versterkend. Op de Herenstraat zijn vier 

standplaatsen in elkaars nabijheid mogelijk. “De Visch” heeft deze mogelijkheid niet. De Herenstraat is 

voor consument en standplaatshouders nagenoeg een vertrouwde plek. De nieuwe standplaatslocaties 

liggen hemelsbreed op enkele meters afstand van de oorspronkelijke standplaatslocaties.   

 

Wij zijn van mening dat de kwaliteit van het plein wordt versterkt met het aanwijzen van vier 

standplaatslocaties op de Herenstraat. Deze standplaatsen leveren een belangrijke bijdrage aan het 

verlevendigen van dit winkelgebied. 

 

Na de herinrichting: een nieuwe standplaatslocatie 

Van meet af aan communiceerden wij aan de standplaatshouders dat zij een gewijzigde 

standplaatsvergunning met vermelding van nieuwe locatie en ingangsdatum ontvangen op het moment 

dat de herinrichting is afgerond. Inmiddels zijn de werkzaamheden op het plein gereed. Vanaf 11 maart 

2019 is het plein weer toegankelijk voor het publiek. In de week van 25 februari 2019 verstuurden wij 

alle standplaatshouders hun gewijzigde standplaatsvergunning. In deze vergunning namen wij op dat de 

standplaatshouder zijn hun nieuwe, definitieve, locatie mag innemen vanaf donderdag 14 maart 2019. 

Ook namen wij in de vergunning op, dat de standplaatshouder vanaf deze datum zijn tijdelijke locatie 

niet meer mag gebruiken. Belanghebbenden kunnen tegen deze vergunning bezwaar maken.   

 

Volledigheidshalve verwijzen wij ook graag naar de beantwoording van de artikel 37 vragen van Leefbaar 

3B over de nieuwe standplaatslocaties. 

 

Met een vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Lansingerland 

 

  

 

  

 

Lucas Vokurka 

Secretaris 

 

drs. Pieter van de Stadt 

Burgemeester 
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Fractie Leefbaar 3B 

T.a.v. mevrouw M. Gielis  

en de heer J.P. Blonk 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Veiligheid en APV 

Postbus 1 

2650 AA Berkel en Rodenrijs 

 

Nadere informatie 

Lindsey Tuhuteru 

Telefoon 

14 010 

E-mail 

info@lansingerland.nl  

  

Datum 12 maart 2019 

Ons kenmerk U19.01763 

Uw kenmerk BS1900006  

 

 

 

 

Onderwerp 

 

 

 

Raadsvragen m.b.t. de standplaatsen op 

het plein bij ’t Vierkantje in Berkel 

Centrum 

 

 

Geachte mevrouw Gielis en heer Blonk, 

  pagina 1/2 

  

Op 21 februari 2019 stelde u raadsvragen over 

de standplaatsen op het plein bij ’t 

Vierkantje in Berkel Centrum. Met deze brief geven wij u antwoord op uw vragen. 

 

Vraag 1. 

Waarom is het college teruggekomen op het besluit geen standplaatsen op het plein bij ’t Vierkantje 

toe te laten?  

 

Antwoord 

Het college kwam niet terug op zijn besluit. Al vanaf het eerste begin communiceerden wij dat de 

standplaatsen na de herinrichting niet terugkeren op het plein en dat deze na de herinrichting op de 

Herenstraat gesitueerd worden. Dit maakt onderdeel uit van het inrichtingsplan voor de openbare ruimte 

nabij café ’t Vierkantje. In onze brief van 20 december 2017 (U17.15959) informeerden wij u hierover. 

Die brief bespraken wij, samen met het inrichtingsplan, ook in de commissie Ruimte van 16 januari 2018.  

 

Vraag 2. 

Heeft het college met het bestuur van de Winkeliersvereniging Berkel Centrum, voorafgaand aan de 

besluitvorming, overleg gehad over waar de standplaatsen in Berkel centrum gepland worden?  

Zo ja, wat was het standpunt van de Winkeliersvereniging?  

Zo nee, waarom heeft het college dat niet gedaan? Wethouder Arends heeft in de commissie Algemeen 

Bestuur van 3 oktober 2018 wel aangegeven dat de winkeliers en de gemeente heel nauw met elkaar 

samenwerken.   
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Antwoord 

Het inrichtingsplan voor de openbare ruimte nabij café ’t Vierkantje kwam in overleg met twee 

klankbordgroepen tot stand. Deze klankbordgroepen zijn in overleg met het bestuur van de winkeliers-

vereniging samengesteld en bestonden uit winkeliers, ondernemers, omwonenden, pandeigenaren en 

marktkooplieden/standplaatshouders. In deze klankbordgroepen is de keuze gemaakt om het plein niet 

langer te gebruiken voor de markt en de standplaatsen, omdat dit meer mogelijkheden biedt voor de 

gewenste inrichting en uitstraling van het plein. Met de klankbordgroepen is besproken dat we de 

marktkramen en standplaatsen na de herinrichting verplaatsen naar de Herenstraat.  

In het besluitvormingsproces ten aanzien van het aanwijzen van de definitieve standplaatslocaties vroeg 

het college alle ondernemers en de bestaande standplaatshouders van het centrum om hun zienswijze 

op twee varianten kenbaar te maken. In variant 1 situeren wij de toekomstige standplaatslocaties op de 

Herenstraat. In variant 2 situeren wij de toekomstige standplaatslocaties op de Herenstraat en één nabij 

kunstwerk ‘De Visch’. Het college schreef alle ondernemers in het centrum separaat aan. Gedurende het 

besluitvormingsproces was er regelmatig ambtelijk contact/overleg met (een bestuurslid van) de 

Winkeliersvereniging.  

 

Vraag 3. 

Is het college bereid het besluit betreffende de standplaatsen op het plein bij ’t Vierkantje te 

heroverwegen om de standplaatsen die nu op het plein zijn gepland elders in het centrum te situeren? 

 

Antwoord 

Het college nam een weloverwogen besluit om de standplaatsen op de Herenstraat te situeren. 

Gedurende de herinrichting van het centrumgebied deden de bestaande standplaatshouders elders in het 

centrum ervaring op. Het college wees hiertoe tijdelijke standplaatslocaties aan nabij kunstwerk ‘De 

Visch’ op het Westerwater en op het Westerplein. De ervaringen die gedurende de tijdelijke situatie zijn 

opgedaan, nam het college mee in zijn uiteindelijke besluitvorming.  

Verder vroeg het college de bestaande standplaatshouders en alle ondernemers in het centrum om hun 

zienswijze op twee varianten kenbaar te maken. In deze varianten situeerden wij de standplaatslocaties 

op de Herenstraat (variant 1) en op de Herenstraat en nabij kunstwerk ‘De Visch’ (variant 2). Omdat het 

college álle ondernemers en standplaatshouders separaat aanschreef, zag het college geen reden om ook 

de Winkeliersvereniging om een zienswijze te vragen. Dit communiceerden wij ook richting 

Winkeliersvereniging.  

 

Wij vertrouwen erop dat wij met deze brief antwoord hebben gegeven op uw raadsvragen.  

 

Met een vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Lansingerland 

 

  

 
 

  
Lucas Vokurka 

Secretaris 

drs. Pieter van de Stadt 

Burgemeester 
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